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VERSLAG GBT

PROCES

Crisis COVID-19 bij dieren

Datum, tijdstip en locatie 16 juli 2020, 13.15 uur, ministerie van VWS/via Webex

Volgend overleg -

Aanwezigen

OPENING

eo De focus van het GBT ligt op het nemen van besluiten t.a.v. het OMT-Z advies, BAO-Z, de notities en de kamerbrief.

BEELD

¢ Op dit moment zijn er 24 besmette bedrijven getaxeerd en geruimd. Er zijn nog twee bedrijven verdacht, de uitslagen komen vandaag.

eo |nSpanjeis een bedrijf besmet verklaard is. Dit bedrijf kreeg de aandacht omdat er veel besmette medewerkers waren. De dieren zijn getest en bleken

besmet.

* Inde media werd beweerd dat in Denemarken hesmette bedrijven niet worden geruimd. Er is contact geweest met de Deense overheid, waaruit blijkt

dat het bericht niet klopt. Er zijn daar drie besmette bedrijven geruimd.



Vanuit RVO wordt aangegeven dat de schadeloosstelling richting bedrijven binnen twee weken betaald wordt. Er is in totaal

De totaal getaxeerde waarde ligt op 5.1.2b De kosten voor het ruimen van een bedrijf zin [| EE
In de media worden de nieuwe besmettingen kort genocemd. Er wordt in de media vooral gericht op de vraag hoe de nieuwe besmettingen bij

nertsenbedrijven plaats kunnen vinden.

OORDEELSVORMING EN BESLUIT

OORDEEL BESLUIT

OMT-Z advies

De risico’s voor de volksgezondheid zijn onveranderd sinds het vorige OMT-Z advies

De verwachting is dat het virus zal blijven circuleren in Nederland daarom adviseert

het OMT-Z de nertsenhouderij in Nederland versneld af te bouwen, om te

voorkomen dat de uitbraken onder nertsen zich in het volgende fokseizoen

herhalen. Met bedrijven die geen gebruik willen maken van de stoppersregeling,

moeten strikte afspraken gemaakt worden over de voorwaarde waaronder dit kan,

zoals het naleven van strenge hygiénemaatregelen.

Tot eind deze week vinden er arbeidsintensieve handelingen plaats op de bedrijven

waar veel personeel bij betrokken is. Door het afnemen van het aantal

contactmomenten tussen mensen en nertsen, de aanscherpingen op het hygiéne

protocol en preventief gebruik van PBM zal de risico op besmetting van bedrijven

afnemen. Het volledige effect is pas na een paar weken te beoordelen, daarnaast

loopt de detectie van de besmetting achter. De verwachting is dat de komende 3-4

weken nog een aantal besmette bedrijven bijkomen.

Wanneer er dan na half augustus nog nieuwe besmettingen op nertsenbedrijven

plaatsvinden, is dit volgens het OMT-Z te wijten aan het in de praktijk niet goed

uitvoerbaar zijn van de maatregelen om besmetting te voorkomen. In dit geval en bij

gelijkblijvende epidemiologische humane situatie is het advies om preventiefte
ruimen. Dit om te voorkomen dat nertsenhouderijen as virusreservoirs gaan

functioneren.

Morgenochtend komt het advies OMT-Z advies.

Het OMT-Z advies volgen.

Naast het aanscherpen van de hygiéne

maatregelen moet de nertsensector erop

worden aangesproken dat de tracering van

mensen die het bedrijf betreden sluitend

moet worden gemaakt.

Het registreren van stalbezoekers hoeft niet

uniform te gebeuren, als het maar wel

gebeurt.

Goed om nog door te rekenen wat het

financieel betekent wanneer een bedrijf nu

preventief geruimd wordt of wanneer er aan

het einde van het jaar gepelsd en gestopt

moet worden. Dit kan extra druk zijn om de

stoppersregeling goed te maken.
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BAO-Z advies

Advies sector:

- Er werd aangegeven dat ruimen een hele onaangename optie is.

- De sector wil zich houden aan striktere hygiéne maatregelen. De sector zou

hiervoor de hulp van de NVWA willen gebruiken voor goede instructie van de

noodzakelijke maatregelen.

Advies bestuurders:

-  Bestuurders onderschrijven over het algemeen het OMT-Z advies.

-  Vraag is wel hoe ervoor gezorgd wordt dat de bedrijven zich aan de maatregelen

houden, met daarhij ook het risicogericht en steekproefsgewijs testen van

medewerkers.

Er is een aarzeling of de aanscherpingen van de hygiéne maatregelen wel opgevolgd

zullen worden. Een overweging hierhij is wel dat nu de arbeidsintensieve periode

erop zit en daardoor dus alleen weer de hedrijfseigenaren op het bedrijf rondlopen.

Vooral de bedrijven onder de rivieren zijn erg van de hygiéne maatregelen

doordrongen. Wij moeten daarbij wel in het achterhoofd houden dat ook eigenaren

besmet waren. Zij geven ook aan dat ze echt niet opzettelijk hun bedrijf besmetten

en ook echt niet willen dat hun bedrijf besmet raakt. Bij de bedrijven boven de

rivieren wordt door de sector veel aandacht besteed aan bewustwording van de

maatregelen.

Ten aanzien van het niet opvolgen van de maatregelen kan de dreiging van

preventieve ruiming helpen.

Stoppersregeling

Er is een team bezig met de ontwikkeling van een stoppersregeling.

In augustus, na besluitvorming over financién, wordt hierop teruggekomen.

Vraag is hoe je zorgt dat het zo min mogelijk kost - maar wel zo veel mogelijk
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nertsenhouders meedoen.

Bij ‘verplicht stoppen’ betaal je de hoofdprijs (als dit al juridisch haalbaar is).

Het proces versnellen heeft nu niet zo veel zin. Er zou in augustus op terug worden

gekomen en ook in Brussel wordt nog gekeken naar overcompensatie.

In augustus worden de contouren geschetst. In september wordt hier dan goed naar

gekeken.

Sommige bedrijven zouden in september weer kunnen starten, dit kan voorkomen

worden door het vervoersverbod te verlengen.

Notitie preventief ruimen

De notitie is niet actueel, want Het OMT-Z adviseert nu niet om preventief te

ruimen. Wellicht wordt de notitie half augustus weer actueel en gebruikt. De notitie

helpt nu wel in het scherp krijgen van de afweging. In ieder geval goed dat de notitie

er ligt.

De notitie is geschreven voor de optie alle nertsenbedrijven in Noord Brabant

preventiefte ruimen.

De vraag is waarom bedrijven in een bepaald gebied verdacht worden verklaard en

of ruimen wel de juiste maatregel.

Veterinair/ vanuit het oogpunt van volksgezondheid is er geen goede juridisch basis

om nu preventiefte ruimen

Er zijn dan extra argumenten nodig.

Bijvoorbeeld wanneer in augustus het aantal besmettingen bij nertsenbedrijven

niet uitdooft, de corzaak nog steeds onbekend is (het ligt dan niet aan de extra

medewerkers op het bedrijf).

Het is ook van belang om mee te nemen in hoeverre besmette nertsen bijdragen

aan het infecteren van mensen.

Notitie opvolging adviezen deskundigengroep dierziekten

In het document staan de adviezen en dat een aantal dingen nog opgepakt moeten

worden (privacy regels belemmerd, testen rauw voer, overwegen om nertsen via

drinkwater te sederen voor het ruimen).
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Notitie signaal GGD arbeidsmigranten en juridische mogelijkheden testregime

medewerkers nertsenbedrijven

Een maatregel om spreiding te voorkomen is te eisen dat mensen die de stal

betreden zich eerst verplicht laten testen. Verplicht testen kan niet als directe

maatregel.

Wel als indirecte maatregel: zijn zij niet getest, mogen zij het bedrijf gewoon niet

betreden.

Er zijn twee indicaties:

-  GGD test alleen mensen met klachten.

- Bij een uitbraak wordt wel (asymptomatisch) getest.

In dit geval: testen van mensen die op besmette bedrijven zijn geweest, waarbij dan

risico-gericht en gestuurd getest kan worden (past in huidige model).

In de uitwerking een consistente lijn zoeken ook ten apzichte van andere sectoren.

Er zijn wel verschillen tussen wat er speelt bij de slachthuizen en nertsen, er moet

goed gekeken worden naar de urgentie en besmetting routes moeten bekend

worden.

Het testen van medewerkers zo sturend

mogelijk doen, maar wel in lijn met wat er al

gebeurd.

Advies RIVM/ GGD mede op basis van OMT-

Z conclusies afwachten

Hier moet snel een besluit over worden

genomen.

Notitie opzettelijk besmetten

Kamerbrief

Er zou in de kamerbrief gezegd kunnen worden dat er in augustus een OMT-Z advies

wordt gevraagd, dit vanwege zorgen aan de kant van de burgers, maar ook omdat

het een heftige maatregel is voor de nertsenhouders.

Het OMT-Z heeft voorgesorteerd op het niet bijeenroepen van een OMT-Z in

augustus. Dit wordt niet nodig geacht gezien het huidige advies (wanneer aan

bepaalde voorwaarden niet wordt voldaan overgaan op preventief ruimen).

Ook raar om dan een besluitte nemen o.b.v. een OMT-Z advies van maand oud.

Een tussenweg is om in de brief te noemen dat wanneer nodig een OMT-Z advies

word gevraagd.

De concept kamerbrief wordt gebaseerd op

het OMT-Z advies.

In de brief aandacht besteden aan het

aanspreken van de nertsensector m.b.t.

sluitend maken van de tracering

medewerkers en de hygiéne maatregelen.

In de brief ook benoemen dat de NVWA

handhaaft op de maatregelen.

In de brief benoemen dat wanneer het nodig

is in augustus een OMT-Z advies kan worden
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gevraagd over preventief ruimen.

De conceptbrief wordt vanavond aan

minister LNV voorgelegd.

De brief wordt pas gestuurd wanneer het

OMT-Z advies binnen is. Aan de hand van

het advies wordt de brief aangescherpt.

Daarna vindt eventueel nog afstemming met

minister LNV (of SG) plaats.

Daarna wordt de brief ook langs minister

VWS gestuurd.

Communicatie Gelijktijdig met de kamerbrief gaat er ook

een persbericht uit.

AFSPRAKEN VERVOLG

eo Vakantieschema’s worden uitgewisseld.
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